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Zápis č. 12 (61) z řádného zasedání Akademického senátu FIT 
VUT v Brně konaného dne 14. 4. 2009 
  
Zasedání se konalo ve 13:30 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni:  Matoušek, Lampa, Meduna, Vojnar, Zbořil, Černocký, Fučík, Šimek, Halfar, 
Richter  
 

Omluveni:  Kotásek, Navrátil, Šmida 

Hosté:  Zendulka, Bouša, Křena 

 

Program: 

1. Schválení programu jednání  

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

3. Projednání a případné schválení návrhu na rozdělení finančních prostředků na 
FIT v roce 2009 (děkan doc. Zendulka, tajemník a proděkan Ing. Bouša)  

4. Informace z jednání Rady VŠ, informace a o připravovaném návrhu na 
zavedení variabilních kreditových limitů a o zvažované úpravě Směrnice 
děkana FIT doplňující Stipendijní řád VUT v Brně (proděkan dr. Křena) 

5. Různé 

6. Stanovení termínu řádného zasedání AS FIT 

 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Matoušek. Na úvod zasedání dr. Matoušek přivítal 
všechny přítomné členy a hosty senátu. 

 

Ad 1) Schválení programu jednání 

Dr. Matoušek stručně informoval členy AS o výše navrženém programu jednání a nechal 
o něm hlasovat.  

Hlasování 1 

Hlasovalo 10 členů AS FIT, 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 1 

AS FIT schválil výše uvedený program jednání AS FIT 14. 4. 2009 bez připomínek.  
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Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

K zápisu č. 11 (60) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 10. 3. 2009 nebyly žádné 
připomínky.  

 

Ad 3) Projednání a případné schválení návrhu na rozdělení finančních prostředků na FIT 
v roce 2009 (děkan doc. Zendulka, tajemník a proděkan Ing. Zdeněk Bouša) 

Dr. Matoušek předal slovo tajemníkovi a proděkanovi Ing. Boušovi, který připomněl 
informace z minulého zasedání senátu, kde se po jednotlivých položkách projednával návrh 
na rozdělení finančních prostředků na FIT v roce 2009. Na základě připomínek byl návrh 
upraven a následně předložen k projednání Ekonomické komisi AS FIT. 

Ing. Lampa přednesl stanovisko EK AS FIT, která projednaný návrh, po zapracování 
drobných připomínek, doporučuje AS FIT ke schválení.  

Dr. Matoušek vyzval členy senátu k rozpravě a podání příp. dotazů, jelikož k návrhu nebyly 
žádné připomínky, přikročil dr. Matoušek k hlasování o výše předloženém návrhu na 
rozdělení finančních prostředků na FIT v roce 2009.  

Hlasování 2 

Hlasovalo 10 členů AS FIT, 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 2 

AS FIT projednal a schválil návrh na rozdělení finančních prostředků na FIT v roce 2009 
v předloženém znění.  

Schválený dokument je uložen v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně.   

Doc. Zendulka a Ing. Bouša vysvětlili důvody, které vedou k potřebě stanovit pravidla pro 
sestavení plánu investic FIT na základě požadavků ústavů. Předpokládají se tyto zásady: 

- požadavky na nákup předkládají tajemníkovi vždy vedoucí ústavů, 

- nad 200 tis. Kč se bude vyžadovat zdůvodnění potřeby, 

- 10% spoluúčast ústavů z neinvestičních prostředků ústavů, 

- prioritně bude u přijatých projektů z úrovně FIT vždy kryta spoluúčast, 

- děkan, tajemník a vedoucí ústavů budou s ohledem na čerpání investic v předchozích 
letech (věcně i finančně) posuzovat návrhy pro zařazení do plánu investic.  

(Kompletní pravidla připraví tajemník a děkan je předloží k projednání AS FIT.) 

 

Ad 4) Informace z jednání Rady VŠ, informace o připravovaném návrhu na zavedení 
variabilních kreditových limitů a o zvažované úpravě Směrnice děkana FIT doplňující 
Stipendijní řád VUT v Brně (proděkan dr. Křena) 

Dr. Křena jako zástupce FIT v Radě vysokých škol informoval senát o tom, že ministr 
školství, mládeže a tělovýchovy zastavil do konce roku práci na tvorbě věcného návrhu 
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zákona o terciárním vzdělávání a inicioval veřejnou debatu nad cíli reformy, která by měla do 
konce roku 2009 vést k formulaci výsledků této debaty a cílů reformy. Zástupci reprezentace 
vysokých škol toto rozhodnutí vítají. Podrobné informace jsou zveřejněny na www stránkách 
Rady VŠ http://www.radavs.cz/index.php?oblast=12.  

Dr. Křena jako proděkan pro vzdělávací činnost seznámil senát se snahou vedení FIT zavést 
variabilní kreditové limity v souladu se závěry zasedání Rady bakalářského studijního 
programu konaného dne 12. 9. 2008. Priorita pro registraci do volitelných předmětů 
a variabilní limity pro celé studium v závislosti na dosažených studijních výsledcích (počet 
neúspěšně uzavřených předmětů, vážený studijní průměr) již byly zavedeny vyhláškou 
proděkana č. 3/2009: Registrace předmětů pro akademický rok 2009/2010. Zavedení 
variabilního kreditového limitu na počet předmětů zapsaných v jednom akademickém roce 
však brání K článku 17, odst. 2, Směrnice děkana FIT doplňující studijní a zkušební řád VUT 
v Brně. Dr. Křena představil svoji představu o možné změně tohoto ustanovení: směrnice 
děkana by stanovila pouze rozmezí 65 až 80 kreditů pro horní hranici, přičemž konkrétní 
pravidla by upravovala vyhláška proděkana. Proti tomuto řešení nebyly výhrady a dr. Křena 
proto připraví a jménem děkana FIT předloží senátu návrh na úpravu Směrnice děkana FIT 
doplňující Studijní a zkušební řád VUT v Brně. 

Dr. Křena jako proděkan pro vzdělávací činnost informoval senát o zvažované úpravě 
Směrnice děkana FIT doplňující Stipendijní řád VUT v Brně. Námět na klasifikaci podle 
pořadí v předmětu zazněl na setkání studentů s vedením FIT dne 11. 3. 2009. Tento způsob 
klasifikace ani její využití pouze pro přiznávání prospěchových stipendií není v souladu 
s aktuálně platnými předpisy na úrovni VUT v Brně, jejichž změna by byla značně obtížná. 
Nabízí se ale možnost, že by se při přiznávání prospěchových stipendií sice vycházelo 
z váženého studijního průměru, ale stipendium by bylo přiznáno určitému procentu studentů 
v ročníku. Výhody tohoto řešení (větší spravedlnost a lepší predikovatelnost částky potřebné 
na stipendia) byly demonstrovány na stipendiích přiznaných za poslední rok (viz dokument: 
stipendia_S.Krena.xls). Studentská unie FIT na svých stránkách uspořádala k tomuto tématu 
anketu a 114 respondentů z 161 (tj. 70,8 %) tuto změnu podporuje (34 je proti a 13 neví). Dr. 
Křena představil svoji představu možného mechanizmu rozdělování přidělené částky: 

a) Rozdělení celkové částky do ročníků podle počtu všech studentů v ročníku s tím, že vyšší 
ročníky by byly zvýhodněny následujícím koeficientem: 1BIT = 1; 2BIT = 1,1; 3BIT=1,2; 
1MIT=1,4 a 2MIT=1,6. To odpovídá jednak nárůstu stipendia mezi ročníky asi o 10 % 
a navíc je kompenzován fakt, že v BIT je stipendium vypláceno 5 semestrů ze šesti, zatímco 
v MIT jenom 3 semestry ze čtyř. 2. V ročníku je pak částka rozdělena mezi x procent 
nejlepších studentů podle váženého studijního průměru. 

Dr. Křena požádal senát o vyjádření, kolik skupin zavést v jednom ročníku a kolik procent 
studentů do nich přiřadit. Z diskuze vyplynulo, že dvě skupiny by mohly být vhodné. Na 
procento studentů, kteří by do těchto skupin patřili, však senát nemá jasný názor. Zřejmě by to 
mělo být procento podobné procentu studentů, kteří získali stipendium v dosavadním 
systému, tedy 5-10%. Dr. Křena připraví a jménem děkana FIT předloží senátu návrh na 
úpravu Směrnice děkana FIT doplňující Stipendijní řád VUT v Brně. 

 

Ad 5) Různé 

Děkan doc. Zendulka seznámil členy AS s aktuálními informacemi ohledně připravovaného 
projektu NETME a o výsledcích jednání s FSI poté, co se vlivem snížení limitu pro malé 
a střední projekty VaVpI z původní 1.5 mld Kč na 1 mld Kč a stále nevyjasněných otázek 
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kolem zahrnutí DPH do nákladů projektu ukázalo, že nebude možné financovat projekt podle 
původního plánu. To se výrazně dotklo i divize FIT, kdy by za stávajících podmínek musel 
být rozpočet výrazně snížen. FSI a FIT se dohodly, že tento projekt bude dále připravován bez 
divize bezpečnosti a informačních technologií a tedy bez účasti FIT. Vedení FIT zhodnotilo 
možnosti a vybralo několik variant náhrady za připravovaný projekt NETME, ke kterým již 
zahájilo potřebná jednání. 

 

Ad 6) Stanovení termínu řádného zasedání AS FIT 

Termín příštího zasedání AS FIT je předběžně stanoven na úterý 19. 5. 2009 ve 13:00 hodin 
v zasedací místnosti C209 (bližší informace budou poskytnuty prostřednictvím konference 
senat@fit.vutbr.cz). 

Dr. Matoušek poděkoval hostům a členům AS FIT za účast na zasedání senátu.  

 

 

Zapsala: Eva Svánovská, DiS. 

Ing. Petr Matoušek, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Bc. Patrik Halfar, předseda Studentské komory AS FIT v.r.   

 


